
 
Verslag Presidium 

Datum 27 januari 2025 
Tijd 19:30 - 21:00 
Locatie F0 - Bibliotheek Parelhof 
Voorzitter 
Aanwezig 
 
 
 
 
 
Afwezig 

M.F. (Maarten) Poorter 
De heer Poorter, de heer Tesselaar (DOP), mevrouw Van der Zee (vervanger van 
de heer De Boer, Lokaal Dijk en Waard), mevrouw Lammerts (VVD), de heer John 
(CDA), mevrouw Grim (D66), de heer Louis (PvdA), mevrouw Visser-Hogeterp 
(ChristenUnie), mevrouw Van Ruitenbeek (Senioren Dijk en Waard), mevrouw Van 
Eijk (GroenLinks), mevrouw Bosscher (BvdW), heer Van der Starre (50plus) en de 
heer Horjus (griffier en secretaris)  
De heer Lute (FvD) 
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Opening en mededelingen 
- De heer De Boer is afwezig en wordt vervangen door mevrouw Van der Zee.  
De heer Lute is afwezig. 
 
- Door de overstap van Petra Feenstra is er 1 fractie minder in de raad en 1 deelnemer 
minder aan het presidium.  
 
- Raad aan zet: mevrouw Grim licht e.e.a. toe over de 2-daagse van de gemeenteraad 
in 2025. Dit komt voort uit de Raad aan Zet. Het is de bedoeling dat tijdens deze 2-
daags kennis/ervaring kan worden opgedaan bij andere gemeenten, en er is ruimte 
voor ontmoeting/verbinding met elkaar. Mevrouw Van Eijk geeft aan dat het een start 
van een traditie kan zijn. Op basis van de bespreking in het presidium wordt 
geconcludeerd dat de 2-daagse verder uitgewerkt wordt door de werkgroep Raad aan 
Zet. 
 
- Voorzitter/lid vertrouwenscommissie: vanwege het overlijden van mevrouw Van  
't Schip-Nieuwboer is een vacature ontstaan. De grootste raadsfractie DOP heeft nu 
geen lid meer in de vertrouwenscommissie. Mevrouw Bankras-Van der Klein wordt in 
de raad van 25 februari voorgedragen als lid.  
In de verordening vertrouwenscommissie staat onder artikel 2, lid 2: Indien de 
gemeenteraad niet heeft bepaald wie voorzitter en plaatsvervangend voorzitter van de 
commissie is, kiest de commissie deze uit haar midden. Het presidium geeft aan dat de 
vertrouwenscommissie zelf de voorzitter kiest. De griffier stelt een aantal voorwaarden 
op voor het voorzitterschap. 
Planning vertrouwenscommissie: de griffier organiseert dit gesprek met de (voorzitter) 
vertrouwenscommissie.  
 
- Hamerstuk naar bespreek in de commissie: geef dit tijdig door aan de collega's zodat 
zij zich hierop kunnen voorbereiden.  
 
- Nieuwjaarsreceptie op 8 januari: wat zijn de ervaringen van de fractievoorzitters? 
Mevrouw Visser-Hogeterp heeft haar ervaringen gedeeld met de ambtelijke 
organisatie. Bij de presentatie van de burgemeester was het scherm aan, dat leidde af. 
Mevrouw Van Ruitenbeek vond de nieuwe opzet geslaagd, het was wennen voor 
inwoners omdat er geen rode loper was.  
De voorzitter heeft goede reacties gehad op de aangepaste opzet.  
Mevrouw Bosscher vond de verduistering van de ruimte goed. Dat geen alcohol werd 
geschonken vond zij ‘vertrutting’. Zorg dat in ieder geval dat er alcohol zit in de 
champagne waarmee getoast wordt. Mevrouw Lammerts is het hiermee eens en heeft 
er ook klachten over gehoord. Het zou leuk zijn als er een bandje is voor livemuziek. 
Mevrouw Van der Zee vindt dat het wel wat creatiever kan met de locatie.  
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De voorzitter heeft verder geen klachten gehoord over de afwezigheid van alcohol. 
Mevrouw Grim vindt de aanmelden drempelverhogend. Zeker niet voor raadsleden.  
De voorzitter geeft aan dat aanmelden vanwege de organisatie en logistiek voor 
inwoners/belangstellenden wel nodig is. 
 
- Uitzenden van vergaderingen gemeenteraad via social media: daarvoor wordt een 
pilot gestart vanaf de raadsvergadering van 25 februari.  
 
- Op 31 mei 2025 is de Alkmaar Pride en vaart Dijk en Waard met een boot mee. 
Het idee is om ook een aantal raadsleden (max. 5) met te laten varen op deze boot. 
Aanmelden kan via de griffier. 
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Vaststellen besluitenlijst vorige presidium van 18 november 2024 
De besluitenlijst wordt vastgesteld. 
 
Mevrouw Lammerts geeft een toelichting op de bijeenkomst van 12 februari met een 
(afvaardiging) van het presidium en het college. Dit gesprek is een vervolg op de 
bijeenkomst van 10 juni.  
 
Er wordt afgesproken om een seniorenconvent in te stellen. Dit wordt bij de volgende 
wijziging van het RvO gemeenteraad ter besluitvorming aan de raad voorgelegd.  
De heer Van der Starre vindt wel dat bij een 1-persoons fractie een commissielid de 
fractievoorzitter zou moeten kunnen vervangen. Dit wordt niet gedeeld door de overige 
leden van het presidium. De griffier geeft aan dat hij de afwezige fractievoorzitter 
informeert over de uitkomsten. 
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Evaluatie vorige raadsvergadering van 10 december 2024 
Mevrouw Lammerts over het proces renovatie raadszaal en besluitvorming door de 
raad op 10 december: mevrouw Lammerts vindt dat de raad onvoldoende in staat is 
geweest om hier een goed debat over te voeren. Het is van belang hiervan te leren. 
De VVD zat niet in de werkgroep Renovatie Raadszaal. En het leek erop dat als je niet 
in de werkgroep zat je er niets van mocht vinden. De raad had een betere afweging 
kunnen maken. Er zat een politieke keuze in het raadsvoorstel.  
Mevrouw Van Eijk heeft een andere kijk op de situatie. Het debat is wel in de 
commissie/raad geweest. Zij heeft het niet als onvoldoende ervaren. 
Het is wel goed om bij de start van een werkgroep kaders mee te geven. 
De heer Van der Starre geeft aan dat hij in de werkgroep heeft gezeten, maar dat hij in 
de raad een andere politieke afweging en een andere keuze heeft gemaakt. 
Mevrouw Bosscher heeft moeite met alle werkgroepen die de raad heeft ingesteld. 
Doe dat via de commissie en maak daar dan tijd voor. Mevrouw Van Ruitenbeek is het 
daar niet mee eens. Werkgroepen bereiden dossiers voor. Dat kan niet allemaal via de 
commissie. 
De voorzitter geeft aan dat deze werkgroepen door de raad zelf in het leven zijn 
geroepen tijdens de eerdere 2-daagse.  
Mevrouw Lammerts benadrukt dat een goede definitie van wat een werkgroep gaat 
doen van belang is. Zo zijn de rollen helder. Mevrouw Van Ruitenbeek voegt wel toe 
dat er verslagen worden gemaakt van werkgroepen. Deze gaan ook naar raads- en 
commissieleden. Laat het weten als je daar iets van vindt. 
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Uitwerking motie oei ik groei (door de heer John) 
Op 12 juli 2023 heeft de gemeenteraad de motie 'Oei ik groei' aangenomen. In het 
kader van de voorbereiding van de uitwerking van de motie hebben een aantal 
bijeenkomsten plaatsgevonden met een raadswerkgroep, de gemeentesecretaris, de 
griffier en een aantal strategische adviseurs vanuit de organisatie.  
Tijdens deze sessies is een eerste stap gezet om inzicht te bieden in de complexe 
vraagstukken rondom de groei van onze (fusie)gemeente. Er is geconcludeerd dat het 
waardevol is om de gehele gemeenteraad hierbij te betrekken. 
Om invulling te geven aan dit proces is een procesvoorstel geformuleerd. Het voorstel 
is om 3 bijeenkomsten te organiseren met elk een specifiek thema: 
1. Waar staan we nu? 
Focus: De samenhang tussen de verschillende grote visies. 
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2. Welke sturingsmogelijkheden hebben we? 
Focus: Gezamenlijk werken met het instrument Brede Welvaart. 
3. Welke financiële sturingsmogelijkheden zijn er? 
Focus: Hoe verhoudt bevolkingsgroei tot financiële verwachtingen. 
 
Voorstel is om deze bijeenkomsten toegankelijk te maken voor raadsleden, het college 
en een deel van de organisatie. En in een tijdspanne van 3 opvolgende maanden uit te 
voeren. Bovendien zou dit proces bij de start van een nieuwe raadsperiode herhaald 
kunnen worden, om de continuïteit en samenhang in het beleid te waarborgen. 
 
Deze sessies hebben als doel om gezamenlijk te zorgen voor een beter beeld ten 
aanzien van de groei opgave en de mogelijkheden om hierop te sturen. 
 
De heer John benadrukt dat het gaat om wat de ontwikkelingen in Dijk en Waard zijn. 
Er gebeurt veel. De gemeente groeit en het is goed om collectief meer inzicht te 
hebben op die ontwikkelingen en hoe daarop gestuurd kan worden. Wat betekent het 
om een grote gemeente te zijn? Het gezamenlijke beeld is het uitgangspunt. Daarna 
kan je het gesprek voeren over wat je wilt. Het sturingsvraagstuk is heel complex, dat 
moet in stappen gebeuren. Eerst leren om te kunnen groeien.  
Mevrouw Van Ruitenbeek geeft aan dat er een document ontwikkeld kan worden dat 
weer een handvat is voor nieuwe raadsleden. Waar zijn we naar het toe aan het 
werken?  
 
Er wordt afgesproken om, ondanks het drukke vergaderschema, drie data te gebruiken: 
9/10 april, 8 mei en 5 juni. Dit wordt nog voorgelegd aan de agendacommissie.  
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Wervingscampagne kandidaat-raadsleden verkiezingen 2026 
Op 20 november is in het gesprek met partij-/fractievoorzitters gesproken over een 
politiek neutrale wervingscampagne voor mogelijke kandidaten voor de 
gemeenteraadsverkiezingen 2026 vanuit de gemeente (griffie). Er is toen aangegeven 
dat daar behoefte aan is. De griffie heeft samen met een bureau een campagne 
uitgewerkt voor social media. De campagne start op 29 januari.  
Op maandag 24 februari wordt een bijeenkomst georganiseerd waar belangstellenden 
in contact kunnen komen met deelnemende partijen. Hier kunnen mogelijke kandidaten 
uit voorkomen.  
 
Het presidium is het eens met de opzet en de start van de campagne. De griffie 
organiseert dit verder. 
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Motie Aanstelling van een externe vertrouwenspersoon politieke ambtsdragers 
Op verzoek van mevrouw Bosscher wordt dit punt aan de orde gesteld. Dit onderwerp 
is eerder in een commissie en de raad geagendeerd. 
Mevrouw Bosscher geeft aan dat er, als het gaat om een externe vertrouwenspersoon 
voor politieke ambtsdragers, niets is geregeld. Het is goed om een onafhankelijke 
eigen vertrouwenspersoon te hebben. Dat hoeft ook niet veel geld te kosten. 
Uit de bespreking blijkt dat het presidium daar geen behoefte aan heeft. Vanuit de 
wettelijke taak van de burgemeester en vanuit het adviseurschap van de raad kunnen 
zij benaderd worden. Verschillende beroepsverenigingen hebben ook 
vertrouwenspersonen waar men terecht kan. 
 
De griffier zet op papier waar raadsleden, buiten de burgemeester en de griffier, terecht 
kunnen als het gaat om dergelijke vraagstukken. 
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Uitwerking gebruik AI door de griffie en de gemeenteraad 
In het presidium van 18 november is gesproken over het gebruik van AI door de raad. 
In de memo bij het presidium staat de concrete uitwerking daarvan. 
 
Het presidium vindt het een goede aanpak. De griffie kan aan de slag met de 
voorgestelde uitwerking. 
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Mevrouw Lammerts vraagt wel aandacht voor de steeds strenger wordende rijksregels. 
Het is van belang dit hanteren bij de uitwerking. De griffier geeft aan dat de griffie 
hierover contact heeft met de organisatie. 
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Protocol veilig vergaderen 
Op 18 november is gesproken over het eerste concept protocol veilig vergaderen. Op 
basis hiervan en samenspraak met team veiligheid is het protocol aangepast. 
 
Het presidium is akkoord met het protocol. De raad en andere belanghebbenden 
worden geïnformeerd. 
 
De volgende opmerkingen worden nog wel meegegeven: zorg voor voldoende tijd als 
het vooroverleg van fractievoorzitters plaatsvindt in de raadszaal. Het publiek moet ook 
op tijd naar binnen kunnen. Hou bij de nieuwe raadszaal ook rekening met de 
camerasetting zodat non-verbale reacties vanuit het publiek minder zichtbaar zijn. 
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Overzicht fractievergoedingen 2024 en totaal 2025 
Het is van belang om gebruik te maken van de fractievergoedingen. De zichtbaarheid 
van fracties kan hierdoor worden verbeterd en dat is weer goed voor de zichtbaarheid 
van de lokale democratie. 
 
Het presidium is akkoord met de verantwoording 2024 en het overzicht 2025. 
 
De griffier zorgt nog voor een uitgebreidere toelichting op de mogelijkheden voor 
gebruik fractiebudgetten. 
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Werkplan raadsgriffie  
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Rondvraag en sluiting 
Mevrouw Lammerts vindt het vreemd dat er 2 cursussen snellezen zijn. De griffier licht 
toe dat dat te maken had met het aanbod. 
 
Mevrouw Van Eijk vraagt waarom het presidium niet openbaar wordt gepubliceerd.  
De griffier geeft aan dat dit vanaf het volgende presidium van maart gaat gebeuren als 
het seniorenconvent geregeld is. 
 
Mevrouw Bosscher vraagt hoe er wordt omgegaan als er een code oranje 
weerwaarschuwing is. De voorzitter geeft aan dat het advies van de Veiligheidsregio 
wordt gehanteerd: let op, ga niet de straat op als het niet hoeft. Een formele 
vergadering van de commissie/raad valt daar niet onder. Hulpverleners gaan 
bijvoorbeeld ook op pad. Op de adviezen van de Veiligheidsregio wordt gekoerst.  
Ga niet de discussie met elkaar aan in de appgroep.  
 
Mevrouw Visser-Hogeterp vraagt hoe de raad betrokken wil worden bij de 
Hervormingsagenda Jeugd. Het is in de commissie sociaal domein aan de orde 
geweest. Dit komt een volgende keer terug in het presidium. 
 
De heer Van der Starre geeft aan dat het van belang is dat in de geheime brieven van 
het college de grondslag voor geheimhouding wordt vermeld. De voorzitter neemt dit 
mee naar het college. De griffier heeft dat ook al in een intern overleg aan de orde 
laten stellen.  
 
Mevrouw Ruitenbeek vindt het vreemd dat Beter voor Dijk en Waard een eigen 
klachtenlijn voor parkeren heeft geopend. Die klachten horen bij de gemeente.  
De heer Van der Starre geeft aan dat hij ook klachten via de email krijgt. Hij verwijst 
dan door naar de gemeente. 
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